
zájem, jakože neprojevili zájem ani pozvaní novináři 

z regionálního Deníku Svitavska.  

Výbor Slavoje všem pozvaným pamětníkům děkuje 

a věří, že mohou být všichni spolu s námi hrdí nad 

sportovním areálem, který pomáhali budovat a 
který bude sloužit sportovcům a občanům, ještě 

dalších  70 let ...        -LK- 

Atletická část oslav 
Záhájení programu Sportovního dne Slavoje při 

Oslavách 70. výročí sportovního, začalo výbornými 

atletickými výkony našich žáků, za velkého zájmu 

diváků, kteří viděli velmi napínavé boje na upravené 

dráze oválu našeho stadionu. 

První disciplínou byly sprinty na 60m /mladší/ a 100 

m /starší /chlapci a dívky. 

60m sprint dívky v kategorii 1-3 třída, zde vyhrála 

Tereza Kubíčková, v kategorií 4-5 třída si vítězství 

odnesla valentýna Vondrová. 

U chlapců byl nejrychlejší Šimon Takáč /1-3 třída/ a 

Myroslav Shtodler /4-5 třída/. 

Sprint 100 m dívek vyhrála Veronika Brychtová s 
výborným časem 13,7 

sek. Chlapci se do 100 

m sprintu nesešli, aby 

obsadili alespoň 3 

dráhy, a tak se "stovka " 

neběžela. 

Naopak to bylo u 400m 

tratě, kdy běželo 5 

chlapců (s nimi si to 

rozdala šestá Verča 

Brychtová), kde 

suverénně zvítězil Lukáš 

Špivák s časem 1:06,29 
sek., druhý byl Filip 

Střasák a třetí Veronika 

Brychtová! Děvčata se 

cítila trochu unaveně, a 

také šetřila síly na souboje štafet, a tak se hladká 400 

dívek neběžela ! 

Vyvrcholením atletických disciplín sportovního 

odpoledne byly souboje výkonnostně stejných družstev 

štafet na 4 x 100 m. V mladší kategorii zvítězila štafeta 

ve složení: 

Tomáš Kubíček, Marek Krob, Shtodler Myroslav a 

Vondrová Valentýna !! 

Ve starší kategorii nepomohl chlapcům ani závěrečný 

finiš Lukáše Špiváka, a o 9 setin sekundy vyhrály 
děvčata časem 59,2 sek. Ti byly ve složení: Salátová 

Nela, Borotová Vanessa, Eliášová Nela a finišmenka 

Brychtová Veronika !!  

Závěrečné udílení medailí a diplomů proběhlo za 

mimořádného zájmu obecenstva, a záběry ze stupňů 

Vítězů byly za velkého zájmu fotografů a potlesku 

diváků. 

A na úplný závěr vydařeného atletického programu 

žáků naší školy, byli pořadatelem akce představeni 

členové vítězného týmu " Republikového finále soutěže 

o Štafetový pohár, konaného v Trutnově 23. května 

2024. Jsou to tito "borci": Tomáš Kubíček, Klára 

Kysilková, Jan Urban, Tereza Kubíčková, Marek Krob, 

Justina Teplá, Šimon Takáč, Klára Adamská, Tobiáš 
Teplý, Kristýna Brychtová, Helena Dostálová, Sára 

Vomočilová, Jakub Marek, Valentina Vondrová, 

Myroslav Shtodler a Matěj Růžek.  
Těmto 16 "mistrům republiky" byl předán za velkého 

aplausu všech přítomných diváků "Ušatý atletický 

pohár " k 70. výročí našeho stadionu, velké poděkování 

patří všem mladým atletům, jejich trenérům a panu 

řediteli za vzornou reprezentaci nejen naší školy a i celé 

obce CEREKVICE  NAD  LOUČNOU ......Díky ..... -LK- 

Historie areálu " U Loučné "  
se začala psát již v roce 1948, kdy byl tak zvanou " 

obecní národní správou " zakoupen pozemek, pro 

vybudování hřiště a koupaliště (tzv. " pečenkovo 

pole "), od paní Františky Pečenkové čp. 2, o výměře 
3,5 míry za částku 37.258,- (zápis z Obecní kroniky)  

V tomto roce též došlo k odrenážování tohoto 
pozemku s dokončením 2. XII. 1948. (Citace zápisu 
z Obecní kroniky). 

Dalším impulsem pro budování hřiště,  bylo založení 

závodní tělovýchovné jednoty " Slavoj " ,při místním 

cukrovaru pro své zaměstnance, i když v obci 

současně působil Sokol . 

Dle pamětníků, byla do obce pozvána ženijní rota 
ČSL armády se svojí technikou (buldozery, grejdry), 

která na počátku 50. let přetvořila " pečenkovo pole" 

do podoby shodné s tou dnešní (svahy, dolní hřiště, 

horní hřiště a jáma pro koupaliště)! 

Rovněž další impuls pro 
budování areálu byly 

spartakiády (brány borců viz - 

projekt), ale i nadšení obyvatel 

po Helsinské olympiádě v roce 

1952, kde Emil Zátopek vyhrál 5 

km, 10 km, a maraton, což dalo 
myšlenku pro vybudování 

běžeckého oválu!! 

Běžecká dráha s mezinárodními 

parametry byla dokončena v 

roce 1956. 
V březnu 1953 se Sokol sloučil 

se závodní tělocvičnou jednotou 

místního cukrovaru a od té doby 

se začal používat název SLAVOJ. 

V letech 1958 - 1960 byly postaveny " staré kabiny 

" u koupaliště. Za dalších 30. let, a to v roce 1988 – 
1992 Slavoj brigádnicky vybudoval s betonových 

panelových dílců kabiny nové, sloužící sportovcům 

i veřejnosti do dnešních dnů.                                                                        

V roce 2023 byl Obecní úřad Cerekvice investorem 

výstavby víceúčelové plochy s umělým povrchem na 
pozemku "horního hřiště ". Vlastní výstavba začala 

v květnu 2023 a byla dokončena v říjnu téhož roku, 

dodavatelsky stavbu zajistila fy SAPA Vysoké Mýto. 

Další kapitolou rozvoje sportovního areálu, je 

vybudování koupaliště, jeho několik rekonstrukcí a 

modernizací v letech 1972 - 1992 a dalších letech 
2019 - 2024 , kdy v tomto roce slavíme 70 výročí od 

budovatelských začátků tohoto areálu. 
Čest a Sláva všem, kteří se na tomto díle podíleli. – VK- 

Léto na Peklích 
Letos se léto vydařilo, ale ještě kousek nám zbývá. A 

co se stalo a děje na Peklích? Kdo přijíždí do naší 

osady od Cerekvice, může shlédnout vlevo 
dokončené archeologické výkopy a nastávající 
přípravu pro stavbu dálnice (aktuálně probíhá 
instalace základů pro přeložku sloupů velmi 
vysokého napětí – pozn. red.). 

Úžasná a velmi oblíbená je dole pod kopcem u 

Nejedlých PIVNÍ STUDÁNKA. Výborné pivo, pěkné 
posezení, a když přijdete s kamarády, nebo se 

náhodně potkáte se žíznivými kolemjdoucími či 

kolemjedoucími, tak tato oáza nabízí kouzelné 



klidné místo na poklábosení. Děkujeme 
provozovatelům. 

Dále u potoka směrem od 

bývalého zahradnictví sedí 

pod přístřeškem rodina 

vodníka Čochtana. Starají se 
o čistotu místních vod a 

hlavně dělají radost malým 

dětem, kteří se s nimi fotí a do 

hrnečků jim doplňují vodu.  

A největší radost nám dělá 
Třešňovka. To je místo, kde si 

dospělák prohlédne výstavu a 

pozná tradice a zvyky různých 

svátků a děti jdou sportovat 

na dětské hřiště. Za léto jsme 

stihli předvést již 3 výstavy: 
DVANÁCTÉ PEKELSKÉ DNY, 

dále CO JE KRÁSY NA SVĚTĚ – exponáty zapůjčeny 

ze Svařeně a LÉTO BUDIŽ POCHVÁLENO o 

dožínkách sklizni, vína zeleniny a brambor. 

Tak přijďte pobejt i s dětmi do naší osady a poznat 
tak zajímavý kousek světa.  

Pekelské  hry již podvanácté  
V sobotu 25. května odpoledne vypukly na Peklích 

na střelnici již dvanácté pekelské hry na téma: 

POJĎ POHÁDKO MEZI NÁS. 

Vrátili jsme se tak do dětských let, kdy nás 

maminka pohádkou uspávala. Borci 

v modrých tričkách reprezentovali Dolní 
Pekla, ve žlutých byli Horňáci, smíšené 

družstvo „Bídy“ bylo různobarevné a taktéž i 

družstvo dětí. Celé hry uváděla sličná 

královna a seznámila diváky i soutěžící 

s průběhem her. Pohádka O červené 
Karkulce se prolínala celým odpolednem. 

Herci vždy zahráli část pohádky a na to 

navázala soutěž. 

1. Doplnění slov lidových písní 

2. Hody oříšků do kelímků 

3. Kdo sní dříve koblihu s rukama za zády 
4. Překážková dráha v molitanovém oblečení 

5. Hledání oříšků v kupě písku 

6. Test o znalostech pohádkových dvojic 

Po disciplínách porota začala sčítat body a časy. Při 

chvilce oddychu byl čas na guláš, pivečko a na 
poslední soutěž, ale jen již pro diváky. Dva 

nejodvážnější si nasadili plavecké brýle a před nimi 

stál talíř, na něm ½ kg hladké mouky a v ní 50 

koruna. Kdo dříve mouku vyfoukal a vzal 50korunu 

do zubů, ten vyhrál a „pajcku“ si nechal.  

Nemusím popisovat, že jsme se nejen při této 

soutěži, ale i během celého odpoledne moc 

nasmáli. Nevymýšleli jsme soutěže ne pro 
bojovnost, ale pro legraci.  

Paní porotkyně již měla jasno. Družstva nastoupila 

na závěrečné vyhodnocení, a jak to dopadlo? 

Vyhrálo družstvo dětí a Horní Pekla. Každý 

účastník dostal medaili, diplom, tašku 
hodnotných cen a vítězové pohádkový dort a 

pohár, který s námi putuje již celých 12 let. Tak ho 

„horňáci“ pěkně opatrujte, příští rok možná 

poputuje jinam. 

Po soutěži nás přijel pobavit v kožichu LEOŠ 

MAREŠ, nechyběly hry na schovávanou, fotbal a 
další. Pivo teklo proudem, a dobroty od diváků na 

stolech rychle mizely. Většina skončila již před 

půlnocí, vytrvalci odcházeli a zavírali střelnici 

k ránu.  

Jsem moc ráda, že se do této akce zapojily i rodiny 
s malými dětmi. A komu na závěr poděkovat? 

VŠEM!! Každý přispěl svou „troškou do mlýna“. 

Někdo se staral o občerstvení, někdo svými 

divadelními schopnostmi vyvolával u diváků salvy 

smíchu. Doufám, že jsme si všichni hry užily a jak 

jsem někde uváděla, že není důležité, kdo vyhraje, 
ale že se sejdeme, prožijeme spolu jedno kouzelné 

sobotní odpoledne a je nám spolu dobře. Tak se 
těšíme na příští rok a 13. hry.       Lída Škrbová 
Míčový sedmiboj dvojic 
V posledním červnovém týdnu proběhl další ročník 

tradičního míčového sedmiboje, který tentokrát 
z pro většinu disciplín byl směřován do prostor 

nového víceúčelového hřiště. Soupeření bylo férové, 

výsledky těsné, avšak vítěz byl tradiční – posuďte 
sami (většina týmů používá své pseudonymy). 1. 

Tučkovi, 2. Bureš – Švarc, 3. Baťa – Kopecký, 4. 

Elda – Gusta, 5. Lazaři, 6. Dvořák – Leníček, 7. 
Londýn – Houska, 8. Jířa – Zdenda, 9. Tomáš – 

Honza, 10. Duchoslavovi, 11. Lee – Da. 

Další obdobné sportovní klání bude upořádáno 13. 

a 14. září 2024 a to pro smíšené dvojice. Po 

zrušeném loňském ročníku se tak podařilo sehnat 
dostatečný počet oboupohlavních týmů a tak 

tradice atraktivních soubojů smíšených týmů 
naváže na minulé ročníky. Přejeme úspěšné 
výsledky a dokončení soutěže ve zdraví.  


